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Elinkeinotoimikunta 
    
 
 
AIKA 19.10.2022 klo 17:00 - 18:50 
 
PAIKKA Kunnanvirasto 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Vanhala Toni Puheenjohtaja  
 Lehto Raul Varapuheenjohtaja  
 Almgren Kati Jäsen  
 Almgren Mikko Jäsen  
 Arvila Tuija Jäsen  
 Hasanen Ilkka Jäsen  
 Lehtinen Hannu Jäsen Saapui klo 18.30 
 Lindholm Terhi  Jäsen  
 Söderholm Jukka Jäsen  
 Uusitalo Aleksi Jäsen Teams, poistui klo 18.00 
 
 
 
 
ASIAT §:t 13 - 18 
 
ALLEKIRJOITUS  
 
 Toni Vanhala Terhi Lindholm 
 Puheenjohtaja Pöytäkirjanpitäjä 
 
PÖYTÄKIRJAN TARKASTUS 
  
  Pöytäkirja luettiin ja tarkastettiin kokouksessa 
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Elinkeinotoimikunta  19.10.2022 
 
 
ASIAT 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 13 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 3 

§ 14 Saaristomarkkinoiden tilannekatsaus 4 

§ 15 Pyhtään kunnan ajankohtaiskatsaus 5 

§ 16 Pyhtään Yrittäjien ajankohtaiskatsaus 7 

§ 17 Cursorin ajankohtaiskatsaus 8 

§ 18 Muut asiat ja seuraava kokous 9 
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Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Elinktmk 19.10.2022  § 13    
 Kokouskutsun antaa puheenjohtaja tai hänen estyneenä ollessaan 

varapuheenjohtaja. 
 
 Kokouskutsussa on ilmoitettava kokouksen aika ja paikka sekä käsiteltävät 

asiat (asialista).  Esityslista lähetetään mahdollisuuksien mukaan 
kokouskutsun yhteydessä. 

 
 Kokouskutsu lähetetään jäsenille ja niille, joilla on oikeus tai velvollisuus 

osallistua kokoukseen, toimielimen päättämällä tavalla vähintään neljä (4) 
kalenteripäivää ennen kokouspäivää (hallintosääntö 121 §). 

 
 Avattuaan kokouksen puheenjohtaja toteaa läsnä olevat sekä kokouksen 

laillisuuden ja päätösvaltaisuuden (hallintosääntö 129 §). 
 

Päätösehdotus Toimielin toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
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Saaristomarkkinoiden tilannekatsaus 
 
Elinktmk 19.10.2022 § 14    
599/12.03.01/2022    
 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Terhi Lindholm, 040 6708 222 
 
 - Pyhtään Saaristomarkkinoiden 2022 palaute 
 - Pyhtään Saaristomarkkinoiden seuraavien vuosien suunnittelu 

 
Päätösehdotus Elinkeinotoimikunta merkitsee katsauksen tiedoksi. 

 
Päätös Merkittiin tiedoksi. 

 
- Palautteet käytiin läpi. 
- Kunnanhallitus on päättänyt markkinoiden ulkoistuksen jatkosta 2 
vuodeksi + 1 vuoden optiolla. 
- Yrittäjien näkökulma: saaristomarkkinoiden säilyminen yrittäjävetoisena 
on positiivista ja paikallisten yrittäjien mukana olo on tärkeää. Viestintään 
ja markkinointiin tulee panostaa. Tapahtuman konseptin kirkastus tarpeen: 
”Pyhtään näköinen tapahtuma”. 
- Kunta järjestää työpajan/työpajat konseptin selkeyttämiseksi ja 
kilpailutuskriteerien määrittelyn tueksi. 
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Pyhtään kunnan ajankohtaiskatsaus 
 
Elinktmk 19.10.2022 § 15    
600/00.04.02/2022    
 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Terhi Lindholm, 040 6708 222 
 
 Kunnanjohtaja Terhi Lindholm esittelee Pyhtään kunnan ajankohtaiset 

asiat. 
 

Päätösehdotus Elinkeinotoimikunta merkitsee katsauksen tiedoksi. 
 

Päätös Merkittiin tiedoksi. 
 
Lentokenttään liittyvät asiat 
 
- Tech Runway- tapahtuma 1.9. kokosi jopa 400 osallistujaa kentälle: 
yrityksiä, tutkimuslaitoksia, opiskelijoita. 
- LIFT-tutkimusverkosto on perustettu, mukana mm. Xamk ja VTT. 
Tutkimushankkeita haussa. 
- Alueellisten lentokenttäpaikkakuntien verkosto on perustettu Pyhtään 
kunnan aloitteesta. Nyt mukana noin 15 kuntaa ympäri Suomen. 
Tavoitteena saada yhteinen viesti valtiovallan suuntaan sekä luoda erilaisia 
ratkaisuja, joissa Pyhtää ja täällä toimivat yritykset voivat tarjota 
osaamistaan ja palveluitaan koko verkostolle. 
- Kymenlaakson liitolle jätetty Itä-Suomi -pakettiin 1,5 MEUR hanke-
ehdotus: Ilmaliikenneverkoston uudistaminen: Saavutettavuuden ja 
huoltovarmuuden parantaminen koko Itä-Suomen alueella, jossa ovat 
mukana Mikkeli, Kuhmo ja Lappeenranta.  
 
Keihässalmen merenrantakylä 
 
- Keihässalmi- hanke: kaava saanut lainvoiman ja Eero Lehden hanke 
etenee, viitisenkymmentä ympärivuotiseen asumiseen sopivaa taloa sekä 
palveluita suunnitteilla alueelle. Kunta vastaa vesihuollon rakentamisesta. 
Keihässalmi-infossa jopa 150 osallistujaa 10.10.  
 
Verssö 
 
- Verssön ÖÖD-Hotels -peilimökeille rakennusluvat haussa. Valmius edetä 
pikaisesti ja markkinoinnin suunnittelu käynnissä. 
 
Kaunissaari 
 
- Kaunissaaren satama - alueen operaattori- ja investorihaku lähdössä 
liikkeelle 1.11. tekniikkalautakunnan jälkeen. Markkinavuoropuhelua 
käyty. 
 
Markkinointi ja tapahtumat 
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- Asumiseen liittyvä kuntamarkkinointi korostuu ensi kesänä, kun 
Loviisassa on asuntomessut. Kunta on mukana uuden asumiseen liittyvän 
Home&Found - konseptin ja tapahtuman kehittämisessä. Tärkeää, että 
mukana on paikalliset yrittäjät ja asukkaat. Hankerahoitus haussa, päätökset 
loppuvuoden aikana. 
 
- Pyhtäänlinnaan tulossa kunnan markkinointia tukeva ”showroom” -tila, 
jota voidaan käyttää monipuolisesti kokouksiin ja muihin toimintoihin. 
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Pyhtään Yrittäjien ajankohtaiskatsaus 
 
Elinktmk 19.10.2022 § 16    
601/00.04.02/2022    
 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Terhi Lindholm, 040 6708 222 
 
 Yrittäjien edustaja esittelee yhdistyksen ajankohtaiset asiat. 

 
Päätösehdotus Elinkeinotoimikunta merkitsee katsauksen tiedoksi. 

 
Päätös Merkittiin tiedoksi. 

 
Pyhtään yrittäjillä positiivista tekemistä ja jäseniä saatu mukaan lisää. 
 
Loviisan kanssa yhteistyö etenee hyvin: 
- saaristomarkkinoilla tapaaminen Pyhtään ja Loviisan yrittäjien kesken 
- 31.10.yrittäjien keskinäinen tapaaminen Loviisassa 
- 31.10. on myös Pyhtään ja Loviisan kuntien tapaaminen, johon yrittäjät on 
kutsuttu 
 
Tarve varautua asuntomessuihin. Tuo monenlaisia mahdollisuuksia, 
majoitukseen ym. palveluiden kysyntään liittyen. 
 
Hyvinvointi-ilta pidettiin Pyhtäänlinnassa, hyvä vastaanotto ja lähes 15 
yritystä/toimijaa mukana. 
 
Huutjärven montun Kuntoportaat alkaa valmistua, Pyhtään yrityksen 
toimesta. 
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Cursorin ajankohtaiskatsaus 
 
Elinktmk 19.10.2022 § 17    
602/00.04.02/2022    
 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Terhi Lindholm, 040 6708 222 

 
 Cursorin edustaja esittelee yhtiön ajankohtaiset asiat. 

 
Päätösehdotus Elinkeinotoimikunta merkitsee katsauksen tiedoksi. 

 
Päätös Merkittiin tiedoksi. 

 
Akkumateriaalitehtaat 
 
- Tavoite Suomen suurin ja Euroopan merkittävä akkuklusteri. Lopullisia 
investointipäätöksiä ei vielä ole, mutta asiat etenee hyvin. Rakentaminen 
tavoite alkaa keväällä. 
 
- Akkumateriaalitehtaiden talous vaikutusten arviointi: rakennusaikana 
reilut 9000 hlötyövuotta/ 2 tehdasta. Noin miljardin investointi kyseessä. 
Toiminnan aikana työllistämisvaikutus 4000 hlötyövuotta, joista suorat 
työpaikat reilut 600.Investoinnit ja toiminta kerää paljon yrityksiä seudulle, 
tavoite on varautua siihen. Tunnistettu aihealueita ja kehitetään 
teollisuuspuistokonseptia 
 
- Kuntien kannattaa suunnitella/varautua: asuminen, koulutus, työvoiman 
saanti. Vaikutukset Pyhtäälle tulevat myös olemaan merkittävät mm. 
asumiseen liittyen. 
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Muut asiat ja seuraava kokous 
 
Elinktmk 19.10.2022 § 18    
603/00.01.02.02/2022    
 

 
Päätösehdotus Käsitellään muut kokouksessa mahdollisesti esille tulevat asiat. 

 
Seuraavan elinkeinotoimikunnan kokouksen ajankohta ja paikka päätetään 
kokouksessa. 
 

Päätös Kymen yrittäjät 
 
- Sähkön ja energian hinta puhuttaa paljon ja kyykyttää yrityksiä Suomen 
yrittäjien tekemän kyselyn mukaan.  
- Matkailuluvuissa kasvua seudulla ja näkyvyys kasvanut verkossa. 
Majoituspaikkoja on noin 2300-2400 Kymenlaaksossa esim. Savossa 
tuplamäärät majoituspaikkoja. Kotkan tapahtumakeskus muuttaa tilannetta 
ja lisää tarvetta.  
- Yrittäjyyden kehittämissuunnitelma tehdään kuntien kanssa Kymen 
yrittäjien aloitteesta. 
 
Uusiutuvan energian hankkeet 
 
- Erilaisia hankkeita on liikkeellä mm. vetyhankkeet, aurinkovoimalat. 
Energiapuoli saanut vuoden aikana uuden merkityksen. Luvitusasiat 
ratkaistavia kysymyksiä. Kaakkois- ja Itä-Suomen tuulirakentamisen 
selvitys on tekeillä, selvityksen tekijä Arto Räty.  
-Yleistä: kysyntä hiljentynyt, mutta sijoittumishankkeiden peruuntumisia ei 
ole tullut. Useimmat sijoittumiskeissit ovat hyvin energiaintensiivisiä. 
 
Pyhtääseen liittyen  
- alkukesällä kansainväliselle toimijalle varattiin Ahvenkosken 
datacenterpaikka.  
- Aurinkoenergiatoimijoita on liikkeellä. Niihin liittyy maankäytöllisiä 
haasteita. 
 
Helsinki East Aerodrome: konseptointihanke päättyy vuoden loppuun. 
Haettu uusi 2-vuotinen hanke Cursorin ja Xamkin toimesta, päätöksiä 
odotetaan marraskuussa.  
 
Seuraava kokous pidetään 18.1.2023 klo 17.00 kunnanvirastolla. 


